
Ob uveljavljanju
ekonomskih stanarin
v LjuMjani

Aktivni
sodelavci

Stanovalci so se v javni razpravi o osnutku
samoupravnega sporazuma o oblikovanju in po-
stopnem prehodu na ekonomske stanarine na
območju ljubljanskih občin nadvse aktivno in
tvorno vključili. Niso pa pretresli le vprašanj
uveljavljanja ekonomskih stanarin, pač pa so
marsikje načeli širšo problematiko s stanovanj-
skega področja. To niti ni čudno, saj imajo
stanovalci še vse premalo možnosti za dialog o
tem - vključevanje stanovalcev v snovanje sta-
novanjske politike pa, kot vemo, tudi še ni
polno (do tega je še daleč) zaživelo.

Prav tako pa je javna razprava, ki se je že
prevesila v drugo polovico, vzdramila marsika-
teri hišni svet, ki je »zaspal« v svojem delovanju
oziroma pripomogla, da se je le-ta sestal in
razpravljal o ekonomskih stanarinah ter spod-
budila ustanavljanje kar 40 novih hišnih svetov.
Krepitev hišne samouprave je omenjenemu
osnutku samoupravnega sporazuma izjemno
poudarjena, saj se vseskozi navezuje na nveljav-
ljanje ekonomskih stanarin in odločanje stano-
valcev samih o porabi pretežnega dela stanarine
- v praksi pa bo terjala še veliko truda. Tega se
zavedajo tudi stanovalci. To so v razpravi radi
poudarjali. O tem priča tudi dejstvo, da je raz-

prava o ekonomskih stanarinah vzgibala tolikš-
no število stanovalcev v hišnih svetih, zborih
stanovalcev, v krajevnih skupnostih in v organi-
zacijah združenega dela, odkoder je prišlo resda
nekoliko manj pripomb o ekonomskih stanari-
nah, kar je po svoje tudi razumljivo, saj so
delavci o njih verjetno spregovorili že tam, kjer
stanujejo.

Čeprav je bil osnutek omenjenega sporazuma
včasih premalo glasen pa so ti dodobra dojeli
njegovo vsebino. Še več, sodeč po številnih pri-
pombah, mnenjih in predlogih so se povsem
zavedli nujnosti prehoda na ekonomske stanari-
ne. O tem priča tudi vrsta pripomb, češ da je
predlagano povišanje 24,4 odstotka v letošnjem
letu prenizko glede na vsakoletno inflacijo in
glede na potrebe po vzdrževanju hiš. Nasploh so
se stanovalci okoli te številke bolj malo vrteli,
več besed pa so porabili ob notranji delitvi
stanarine, ki je bila izkazana v osnutku. To naj
bi še dorekli, zato pa bo priložnost ob opredeli-
tvi dinamike prehoda na ekonomske stanarine
ter delitve in porabe stanarine v letih od 1981
do 1985 na osnovi temelja plana stanovanjske-
ga gospodarstva na območju ljubljanskih občin
za naslednje srednjeročno obdobje.

Drugi del javne razprave po zborih stanoval-
cev in zborih delavcev bo zaključen do 20.
marca, ko naj bi ti tudi že podpisali pristopno
izjavo za sporazum. To bo zagotovilo pričetek
uveljavljanja ekonomskih stanarin s 1. apriiom
letos, sočasno pa potrdilo, da smo se na prehod
dobro pripravili. Iz vseh dozdajšnjih razprav pa
je postalo očitno še nekaj - da bi morali stano-
valci dobiti večkrat priložnost za razpravljanja o
problemih, ki jih teže, pa ne samo v pkviru
hišnega sveta ali zbora stanovalcev...


